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Så fik vi afsluttet 2023 - et økonomisk tilfreds-
stillende år for Ærø Golf Klub, idet det nøje 
svarede til vores forhåbninger.
Vi begyndte helt som sædvanlig. Maskinparken 
blev gjort klar og toptunet - banen begyndte at 
ligne det vi gerne ville have, og vi var klar til at 
modtage en strøm af gæster.

I 2022 havde vi 1.876 greenfee gæster og i 2023 
hele 2.171 - altså en fremgang på knap 300 
gæster. Det kan mærkes, men vi vil gerne have 
mange flere. Der er derfor etableret et sponsor- 
og branding udvalg med Peter Fröhlich som
formand. En række medlemmer har doneret 
46.770kr til igangsætning af markedsføringen 
som sammen med en ny hjemmeside og Peters 
utrættelige energi giver forhåbning om endnu 
flere gæster.

I foråret modtog vi en særdeles fornem donation 
i form af en gave fra et medlem på ikke mindre 
end 250.000kr. Det betød, at vi var i stand til at 
realisere en investering i en traktor til 280.000kr, 
der således er betalt kontant.
Derudover er der købt en arbejdsbil og semi-
rough klipper til i alt 387.500kr, der dog begge 
er leaset samt senest et spuleanlæg til 68.000kr. 
Store og dyre investeringer, men nødvendige for 
den fremtidige drift, og nu er alle maskinelleøn-
sker endelig opfyldt.
Vore dygtige og energiske greenkeepere samt 
den velfungerende maskinpark har bevirket at 
banen vel aldrig har stået flottere - alligevel er 
der mange tiltag.
Der er etableret udslagsmåtter på drivingran-
gen, og snart går de i gang med at spule alle vore 

tilstoppede dræn - og så skal samtlige bunkere 
have en kraftig renovering. Det bliver en kæmpe 
opgave.

Denne - min sidste “Formandens Klumme” er 
samtidig en kraftig opfordring til de kommen-
de bestyrelser til at fortsætte med en forsigtig 
økonomisk strategi. Vi har de seneste år været 
heldige med udefrakommende økonomiske
input. Corona, gaver mv. er jo den direkte årsag 
til klubbens nuværende
likviditet - men det er jo ikke noget vi kan påreg-
ne fremover. Det er derfor en forudsætning for 
videre drift, at man koncentrerer sig om vedlige-
holdelse og evt. nødvendig udskiftning af ma-
teriel. Denne form for mådehold, samt at vi har 
været heldige med i år igen at undgå
skader på maskinerne gør at vi kan realisere et 
pænt overskud, og Bestyrelsen anser resultatet 
for meget tilfredsstillende.

Jeg mener vi har al mulig grund til at se fremad 
med en vis optimisme. Det vil stadig være dyrt at 
drive Klubben, men med de nye tiltag in mente 
har jeg en tiltro til en positiv udvikling

Vi er meget afhængige af vores sponsorer, og de-
res fortsatte støtte, og frem for alt SKAL vi have 
nogle flere medlemmer. Det er trods
alt basis for Klubbens fremtid.

Jeg vil gerne slutte med en stor tak til vores 
frivillige hjælpere - på kontoret og på banen 
samt trænerteamet - men også komme med en 
opfordring til at endnu flere melder sig til et lille 
fritidsjob. Jo flere vi er - desto mindre kræver det 
af den enkelte. 

Formandens 
klumme
Poul Erik Therkelsen



Det faste mandskab.
Frank er fast på holdet og fortsætter det gode 
arbejde i samarbejde med mig og de frivillige. 
Han arbejder selvstændigt og kompetent og er 
et kæmpe plus for klubben. Tak til Frank for 
indsatsen.

De frivillige skaber fremtiden og et sammen-
hold.
Klubben har fået tilsagn fra flere frivillige til 
klipning af fairway, pasning af bunkers og klub-
husområderne. Det er altafgørende for klubben 
at vi har et frivilligt korps der hjælper til at gøre 
klubben attraktiv, og jo flere vi er jo bedre. Det 
gør Frank’s og mit arbejde mere overskueligt og 
samtidig er det sociale samvær rart og hyggeligt. 
Tak til alle de der har hjulpet i årene, uden jer 
var banen ikke i den fremragende tilstand som 
den er i dag. 

Maskinparken er mit vigtige arbejdsredskab. 
Det er så vigtigt at vores produkt vores banen 
bliver vedligeholdt til alle de greenfee gæster der 

kommer fra Danmark og udlandet. Jo flottere 
banen står jo bedre renommé får den. Igen i år 
er vi kommet nærmere målet med vores maskin-
park. Vi har en maskinpark der er fyldestgøren-
de for vores arbejde i dag, men det kræver at vi 
til stadighed fornyer. Maskineriet bliver hurtigt 
slidt og kræver stor vedligehold eftersom vi altid 
køber brugt. Men det kan betale sig i længden 
og vi ejer som en de få klubber i Danmark hele 
vores maskinpark og buggy park. 
Henrik ejeren af HR Salg og Service er leveran-
dør og reparatør og en tæt samarbejdspartner. 
Han sponserer samtidig klubben og det er vi 
meget taknemmelige over.   
Tak til bestyrelsen for jeres forståelse og støtte til 
at maskinparken bliver fornyet og dermed banen 
vedligeholdt. 

Husk at book tid på Golfbox
Det er god etikette for alle golfspillere at man 
regsitrerer sig i Golfbox når man skal ud og 
spille, også dem der er medlem her i klubben. 
Mange går bare ud på banen uden at registrere 

Tak for en dejlig sæson
Henning Lund

sig og rent praktisk er det svært for os der bevæ-
ger os rundt i store maskiner at vise det hensyn 
der forventes på banen. Hvis man er registreret i 
Golfbox har vi et overblik. Samtidg er det et godt 
signal udad til at der bliver spillet på banen og at 
den ikke står tom.

Igangværende arbejde og vedligehold.
Vi er igang med at renovere/male bænke, skilte, 
tee markeringer, afstandsmarkinger og pæle. 
Samtidig er vi ved at færdiggøre udslagsmåtter 
på drivingrange som giver meget bedre træ-
ningsforhold. 

Banen var både meget tør og våd i sæson 22/23
Vejret var meget omskifteligt i sæsonen. Eks-
tremt tørt i juni, juli og meget vådt i efteråret. De 
tørre perioder var banen næsten brændt helt af 
og var meget hård. Det gjorde at nogle af bol-
dene røg noget længere end normalt, det var en 
fordel for de fleste. Det tørre vejr gjorde også at 
vi ikke slog græsset så ofte i perioden og der-
ved sparede på brændstoffet. Vi investerede i et 

anlæg til spuling af dræn og af bunkers, så banen 
kan spilles i de meget våde perioder. 
 Det har været en glæde at arbejde på banen og 
se dens udvikling og jeg takker igen bestyrelsen 
for godt samarbejde.

Sidst men ikke mindst vil jeg takke vores for-
mand igennem 7 år, Poul Erik Therkelsen for et 
fremragende og givtigt samarbejde. Det er og har 
været en dejlig arbejdsplads for mig. 

Jeg ønsker alle i klubben et godt nytår.

Glæder mig til den kommende sæson. 

Mange hilsner
Henning



En opfordring til alle medlemmer fra
Begynderudvalget
Det har desværre været en overkommelig opgave 
for vores udvalg i år,  idet der kun har været to nye 
potentielle medlemmer.
Det får mig til at komme med en opfordring til alle 
medlemmer - skulle der mon være nogle poten-
tielle golfspillere blandt jeres venner og bekendte? 
Vi mangler virkelig nye medlemmer, hvis klubben 
skal bestå mange år endnu.
Tak for indsatsen til udvalgets medlemmer - 
håber I vil være med igen i 2024.

Godt nytår.
Bente Mose

Den gode stabile servicegruppe
Året er gået med et tilfredsstillende antal af 
greenfee gæster i 2023. Vi ses frem til endnu flere i 
den kommende sæson.
Servicegruppen er en meget servicerende, stabil og 
ansvarsfuld gruppe, der altid er parat til at yde den 
bedste service for greenfee gæster, men også for 
medlemmer.
Servicegruppens medlemmer fortsætter i 2024, 
dette værdsætter bestyrelsen meget.
Servicegruppens medlemmer er :
Else Larsen, Bente Svava, Mio Østblom, Kirsten 
Venzin, Anette Ulmann, Poul Erik Therkelsen, 
Terje Lamberg, Peter Mose og Susanne Bramstrup.

Mange hilsner Susanne Bramstrup

Glæd dig til et år med mange spændende
turneringer
Igen i år er der mange gode turneringer alle kan 
deltage i. En glædelig nyhed er at vi har fået Daglig 
Brugsen i Søby som sponsor til vores åbnings-
match. En ny turnering ser også dagens lys i 2024. 
Muus Ladies Open som er sponsoreret af Muus 
Dametøjsbutkkerne. 

Matcher i 2024
7. april Daglig Brugsen, Søby Åbningsmatch
Stableford (Damer mod Herrene)
5. maj Ærø Auto & Nautic Wood turneringen 
Bestball
2. juni Super Brugsen Marstal Open 
3-kølle match, stableford
20. juni Muus Ladies Open    
Damematch. Foursome

4. august Pink Cup / Kræftens Bekæmpelse 
Stableford
18.august Rise Sparekasse Turneringen  
Flagspil
7. og 8. sptember HR salg og servise 
Klubmesterskab.  
Slagspil
06. oktober Stark Open Afslutningsmatch.     
Stableford
Derud over sponsor og medhjælper match den 29.09. Der 
spilles Foursome.
Åbningsmatch, Pink Cup, SuperBrugsen Open, Klubmester-
skab og Afslutningsmatch tæller til Fyrtårnmesteren.

Damerne fester og hygger
Dame turen gik i 2023 til Hovborg Kro.
På vejen der op blev der spillet på Jellinge golf klub, 
som ikke alle var helt tilfreds med. Aftenen var 
med hygge og god mad og god stemning. Dag to 
gik til Skærbæk Mølle alle 14 havde en dejlig dag. 
Vejret var godt og der blev afholdt putting konkur-
rence inden vi skulle spise.
På hjemturen spillede vi Gyttegård. Det var en lidt 
våd start, da det havde regnet om natten, men en 
god bane.

Damerne har holdt en hyggelig julefrokost hos To-
rill, hvor hver i sær havde medbragt en ret. Vi var 
15. Stemningen var høj, men den kan jo ikke være 
andet når så mange damer er samlet.
Torill og Inge vil planlægge en dame tur i 2024. Så 
det er spændende hvor den skal gå hen.

Begynderudvalget,
Servicegruppen  
og Turneringsudvalget.



ÅBNINGSMATCH

Damer    
1. Rie Pape
2. Bente Mose
3. Alice Markociejski   
Herre   
1. Jimmi Enevoldsen                
2. Hans Erik Hansen
3. Sebastian B. Juhl

ÆRØ AUTO/NAUTIC WOOD
A-rækken   
1. Jørgen Kock
2. Peter Hansen  
3. Casper Sejr         
B-rækken   
1. Steen Rønne
2. Peter Fröhlich
3. Torben Christensen

SUPER BRUGSEN OPEN
A-rækken   
1.Peder Filipsen   
2. Casper Sejr
3. Sebastian Mose              
B-rækken   
1. Karin Korup
2. Peter Mose
3. Hans Erik Hansen

RISE SPARE KASSE TURNERINGEN
Foursome

1.Villy Ravn og Peter Fröhlich   
2. Casper Sejr og Marie Loise Østblom
3. Bente Mose og Torben Christensen

KLUBMESTERSKAB
Damer 
1. Rie Pape              
2. Kirsten Venzin
3. Bente Mose
Herre   
1. Casper Sejr  
2. Flemming Dovald
3. Bent Hvolbøl     

PINK CUP
A-rækken
1.       Manfred Holm
2.       Jørgen Kock
3.       Sebastian Mose
B-rækken
1.       Inge Løfvald       
2.       Max Kristensen  
3.       Steen Rønne 
Der blev samlet  7.410,- ind og Jimmi Enevoldsen 
samlede 1.700.- ind på privat initiativ til Kræftens 
Bekæmpelse.

STARK OPEN
AFSLUTNINGSMATCH

A-rækken  
1. Bent Hvolbøl 
2. Jakob Møllser  
3. Flemming Dovald
   
B-rækken  
1. Ivar Skov
2. Hans Erik Hansen                        
3. Johannes Renneberg

HVEM VANDT I ÅR?
 Resultater matcher 2023



Den Kongelige 
Ballet kom på 
besøg
En smuk kulturel 
aften på spidsen 
af Ærø
Den 15. juni fik vi besøg af Den 
Kongelige Ballet. De satte hele 
deres udstyr op og en scene på 
hul 10. Det blev en uforglem-
melig aften. Vejret var med os 
og der kom  flere end vi havde 
håbet på. Mange turister og folk 
fra Ærø kom forbi med tæpper, 
madkurve og kaffe på temokan-
den.
Vi samarbejde med Ærø kom-
mune og hele arrangementet og 
klubben stod for al forplejning 
og parkeringsforhold. Det blev 
en succes og vi takker Kraut og 
Koala, Marstal Burgerhouse, 
Mette fra Cafe Arthur i Søby. 
Bjarne fra Letkøb i Tranderup 
leverede alle drikkevare og Janni 
fra Ærø Bryggeri sørgede for øl i 
hanerne.
Tak til alle de frivillige fra Ærø 
Golf Klub og Den Kgl. Ballet 
som leverede en kæmpe indsats.   





Bliv en bedre 
gofspiller
Træning giver glæde til spillet

Hej mit navn er Mark Stenberg og er træner på Ærø 
golfbane, jeg har spillet golf siden 1991 og elsker spor-
ten. Hvis du spørger mig hvordan man bliver dygtig 
til golf, vil jeg til enhver tid svare teknik, smidighed, 
fysik og psyke. De seneste 3 sæsoner har jeg trænet 
nybegynder, medlemmer og besøgende i klubben, 
og erfare folk har haft glæde af min hjælp til at blive 
bedre golfspillere. Golfen er en sport der kræver tid og 
træning, for en ting er at man lære at ramme bolden, 
en anden ting er at man lære at blive dygtig på og om-
kring greenen. 

Det som jeg kan kan hjælpe med er nogen trænings-
redskaber og noget teknik, resten er op til dig som elev, 
for ingen bliver en dygtig golfspiller ved kun at spille 
nogen timer en gang om ugen. 

Golftræner Mark Stenberg / 
Aftal lektionerpå mobil 23651076 

Endnu et år er gået i klubben og jeg kigger tilbage på 
året med glæde som træner for klubben. Holdtrænin-
gen har igen været en succes med mange smil, latter 
og lærerige øjeblikke. Det er en fornøjelse som træner 
at se hvordan vi sammen kan lave små konkurrencer 
og prøve at bruge noget af den viden som der bliver 
delt ud af. Golf er svært, det ved vi alle, men sammen 
kan vi grine af de dårlige slag og sammen prøver vi at 
forbedre os. Til dem som har valgt at bruge tiden på 
enelektioner både på driving rangen, banen og ikke 
mindst i simulatoren i Tranderup, vil jeg gerne sige tak 
for de timer som vi har brugt sammen. Det er spænde-

ne at være en del af jeres golf karriere og have snakke 
om hvor I selv se muligheder for forbedringer, men 
samtidig også er lydhøre for hvor de ”lavt hængende 
frugter” er, som vil kunne forbedre scoren her og nu.
Jeg nyder hvert et minut i jeres selskab og ser frem til 
at en ny sæson går i gang. Tilmeldingen til holdene 
kommer ud på mail.  Meld dig til indendørs simulator 
for at tyvstarte lidt på 2024 sæsonen.

Golftræner Casper Sejr / 
Aftal lektioner på mobil 26277026

Casper Sejr Mark Stenberg



Alle golfspillere i 
Danmark skal vide 
vi er her
Historiefortælling skal klare opgaven

Produktet er i topform
Vi har en af de smukkeste og mest vedligeholdte golf-
bane i Danmark. Produktet er i topform og bliver kun 
bedre og bedre, takket være vores greenkeeper team 
og alle de frivillige. De gør alle et kæmpe stykke arbej-
de. For at styrke klubbens økonomi og vækst skal den 
historie fortælles til alle golfspillere i Danmark, nord-
tyskland og resten af verden. Der er ca. 165.000 med-
lemmer i Dansk Golfunion og de er hovedmålgruppen 
vi skal kommunikere til. Vi er godt igang og styrker dag 
for dag fortællingen om klubben og den smukke bane. 

Flere greenfee gæster styrker økonomien
I sommer udarbejde vi en ny hjemmeside og den bli-
ver besøgt flittigt efter vi er begyndt at fortælle om den 

og klubben. I efteråret lancerede vi i samarbejde med 
DGU en social mediekampagne og det resulterede i 
over 40.000 klik på vores annoncer. 
Beløbet vi brugte på kampagnen var minimalt men 
reulatatet var enestående. Der er i snit 8-900 besøg på 
hjemmesiden om måneden og der skal arbejdes på at 
få endnu flere besøg. 
Vi har også fået flere følgere på vores sociale medier, 
Facebook og Instagram, som er vores hovedkanaler 
for meget af vores kommunikation. Det vil tiltrække 
greenfee gæster til vores klub og styrker vores økono-
mi. Folk lægger mærke til os.

Samarbejde med hoteller
Golfophold er et stort markede i Danmark og Nord-
tyskland og derfor har vi styrket samarbejdet med ho-

teller, B&B og campingpladser på øen. De markedsfører 
sig med ophold inkl. greenfee igennem deres kanaler og 
vi støtter det ved at henvise på vores hjemmeside og an-
dre medier. Der er en masiv efterspørgsel på golfophold 
og det skaber vækst i klubben og på øen og kan blive et 
givtigt markede for os. 

Sponsorer er vores samarbejdspartnere
Vi ser på vores sponsorer som samarbejdspartnere. Vi 
skaber sammen opmærksomhed både for sponsorerne, 
klubben og for Ærø. Som sponsor i Golfklubben støtter 
man to ting, som er vigtige for Ærø. Golfsporten pri-
mært og dernæst også at tiltrække flere gæster til øen, 
som giver naturlig vækst til vores erhvervsliv og sam-
fundet generelt.
Nye aftaler med nye sponsorer kommer til og de gamle 

aftaler bliver styrket. Vi planlægger en sponsordag hvor 
vi kan skabe opmærksomhed om vores klub, og på den 
måde være med til at skabe et erhvervsnetværk på tværs 
af andre netværk på øen. 

Samarbejde med andre golfklubber
Vi styrker og arbejder også på et samarbejde med andre 
klubber om besøg og udveksling af spillere. Mange har 
spurgt om de ikke må  besøge os med større grupper og 
de skal være så velkomne.

Lægger man de samlede indsatser sammen har vi en 
god mulighed for at fortælle historien om vores klub. 

Peter Fröhlich
Formand for sponsor- og kommunikationsudvalg.



Vi takker alle som 
har støttet os i 2023

Mange virksomheder og enkeltperso-
ner støtter vores klub, og det er vi meget 
taknemmelige over. Det er afgørende, at 
klubben får den opbakning som mest af alt 
bliver brugt til drift og vedligehold.
Uden al den den hjælp havde vi svært ved 
at bestå. Vi takker mange gange og ser 
frem til et godt samarbejde i 2024.

.


